
Crna Gora: Pregovori sa A2A moraju biti javni

Pregovori između A2A i Vlade o produženju ugovora o menadžmentu traju već skoro godinu
dana iza zatvorenih vrata, pri čemu je javnost Crne Gore uskraćena čak i za osnovne
informacije o njihovom toku i poziciji koju zastupa Vlada, makar zvanično u ime građana
Crne Gore, smatraju u Mreži za afirmaciju nevladinog sektora (MANS).
MANS je, kako navode u saopštenju, ranije upozoravao pregovarački tim Vlade Crne Gore sa
Vujicom Lazovićem na čelu da kompletan proces mora biti transparentan, “naročito zbog
činjenice da je Vlada prekršila prethodni ugovor sa A2A i tolerisala neispunjavanje osnovnih
uslova za zaključivanje novog ugovora o menadžementu sa tom kompanijom”.
“Većina indikatora is prvog ugovora koji su bili preduslov za novi ugovor nisu ispunjeni od
strane A2A, pa je zbog toga bilo potrebno kompletan proces pregovora otvoriti za javnost jer
je Vlada Crne Gore i na ovom primjeru pokazala da joj se ne može vjerovati kada je u pitanju
zastupanje interesa građana Crne Gore. Pitanje izgradnje drugog bloka Termoelektrane je
potpuno neopravdano postavljeno u središte pregovora sa A2A jer odluka o tome da li je
Crnoj Gori, pored jedne crne tačke u Pljevljima, potrebna još jedna, ne bi smjela da bude
predmet dogovora između Vlade i A2A, već prije svega diskusije na najširem mogućem
nivou”, piše u saopštenju.
U MANS-u smatraju da bi prije donošenja odluke bilo potrebno detaljno sagledati sve
aspekte i rizike jedne takve investicije, kako ekonomske, tako i ekološke i zdravstvene.
“Umjesto toga od Vlade i njenih predstavnika smo pored suve demagogije dobili i potpuno
nerealne procjene koje si tiču budućeg funkcionisanja drugog bloka TE Pljevlja, troškova
njene izgradnje i uticija na životnu sredinu i zdravlje ljudi u Pljevljima. Nema spora da je
energetski lobi koji zagovara izgradnju drugog bloka jak, ne samo u redovima Vlade, već i
među dijelom opozicije koja je prepoznata kao bliska Vladi, a njeni glasnogovornici
najvatreniji zagovornici pogubne ekonomske politike Vlade. Tako smo čuli da je drugi blok
TE Pljevlja potrebno graditi po svaku cijenu što je i politički i društveno neodgovorna izjava
iza koje teško da može da stoji briga za javni, već prije svega za nečiji privatni interes.”
MANS dodaje da kada se jedno ovakvo pitanje dodatno sakrije od javnosti kroz zatvorene
pregovore sa kompanijom A2A, “postoji i više nego dovoljno razloga za zabrinutost oko toga
na koji način će kompletna situacija uticati na državni budžet i cijenu struje u narednom
periodu, te da li će se ponovo Vladine odluke „slomiti“ na leđima građana kroz davanja iz
budžeta i uvećane račune za struju”.
MANS i Green Home traže od Vlade da što hitnije upozna javnost sa svim bitnim detaljima
pregovora sa italijanskom kompanijom A2A i pojedinostima koji se u okviru tih pregovora
tiču finansiranja izgradnje drugog bloka TE Plevlja.
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